

**國立中山大學**  
**研究生學位論文符合學術倫理規範聲明書**  
**National Sun Yat-sen University**  
**The Statement of Academic Ethics**

110.8.17 更新

本人 \_\_\_\_\_ 瞭解並保證所撰論文完全遵守著作權法及學術倫理，師長業依本院（系所、學位學程）規定善盡告知、審查、監督之義務。論文倘有造假、變造、抄襲、由他人代寫，或涉其他一切有違著作權及學術倫理之情事，及衍生相關民、刑事責任，概由本人負責。

I, \_\_\_\_\_ promise that I write this Thesis and adhere to academic ethics and the regulation of Copyright. The advisor has fulfilled the obligation to notify, review and supervise during the whole process. I am fully responsible for data fraud and misuse, plagiarism, copyright infringement, and any forms that violate academic ethics and Copyright, as well as civil and criminal liabilities.

所屬系所學程(Program/Department)： International Master's Program in Telecommunication Engineering

論文題目(Topic of Thesis)： \_\_\_\_\_

原創性比對結果相似度 \_\_\_\_\_ %，倘逾 12% 確認未有抄襲疑慮。

The index of the originality report is \_\_\_\_\_ %. If the index is more than 12%, I confirm that there is no plagiarism.

指導教授(Advisor)： \_\_\_\_\_ (簽章) 未逾 12% 指導教授免簽章

聲明人(Student)： \_\_\_\_\_ (簽章)

學 號(Student ID)： \_\_\_\_\_

中華民國 \_\_\_\_\_ 年(yy) \_\_\_\_\_ 月(mm) \_\_\_\_\_ 日(dd)

我已閱讀以下說明，並同時完成以下文件：

I have read the following regulations and have completed the submission.

- 「論文定稿」、「論文定稿之原創性比對結果報告」、「研究生學位論文符合學術倫理規範聲明書」及「論文公開授權書」已上傳畢業論文提交系統，網址：<https://etd.lis.nsysu.edu.tw/eThesys/index.php>。

I have submitted the finalized thesis, the original comparison report, the statement of Academic Ethics, and the authorization to the Thesis Submission System.

- 本校 110.3.19 第 167 次教務會議修正通過「研究生學位考試施行細則」，節錄第十五條條文如下：

已授予之學位，如發現論文、作品、成就證明、書面報告、技術報告或專業實務報告有造假、變造、抄襲、由他人代寫或其他舞弊情事，經調查屬實者，應予撤銷，並公告註銷其已發之學位證書；其有違反其他法令者，並應依相關法令處理。依前項撤銷學位，並公告註銷其已發之學位證書後，應通知當事人繳還該學位證書，並將撤銷與註銷事項，通知其他大專校院及相關機關(構)。全文：<https://oaa.nsysu.edu.tw/p/405-1003-20378.c2940.php?Lang=zh-tw>

I fully understand the regulation of the university. If the thesis, creative work, achievement certificate, written report, technical or professional practice report is found to be a result of counterfeiting, alteration, plagiarism or ghostwriting or other fraudulent practice, then the degree shall be revoked and the degree certificate canceled by public announcement; violations of any other laws shall be dealt with accordingly. Once a degree is revoked and the previously issued degree certificate canceled through a public announcement, the offender shall be notified to return the said degree certificate in accordance with the "Enforcement Rules of Degree Conferral Law". The revocation and cancellation will also be reported to other universities, colleges and related authorities (institutions).